



جامعة الشرقية
A' SHARQIYAH UNIVERSITY

ملتقى

فوتوفون

٢٠٢٠

PHOTOPHONE

F O R U M

2 0 2 0



Photophon_forum



ما هو ملتقى فوتوفون ؟

What is Photophone Forum?

هو ملتقى إلكتروني عبر منصة تويتر وانستغرام ، يهدف إلى إبراز المواهب الشبابية في مجال التصوير الفوتوغرافي و الرسم التقليدي و الرسم الرقمي و الفن التشكيلي.

It is an online forum on Twitter and Instagram platforms. It aims to highlight the youth talents in the field of photography, painting and digital painting and art creation.





أهداف ملتقى فوتوفون

Photophone Forum Objectives

• إبراز مواهب الفنانين الشباب و المبدعين في مجال (التصوير الفوتوغرافي - الرسم التقليدي - الرسم الرقمي - الفن التشكيلي) عبر المعرض الفني الافتراضي .

• خلق الشراكة و التنوع الفكري والبصري بمشاركة الأعمال الفنية على مستوى الخليج.

• الاستفادة من تجربة الشباب الحاصلين على جوائز عالمية .

• تسليط الضوء على أبرز الشخصيات الخليجية في مجال التصوير والرسم.

• تنظيم ورش عمل عبر منصة زوم و لقاءات مع مدربين وشخصيات ملهمة في مجالي التصوير والرسم من السلطنة ودول الخليج العربي .

• Showcase the talents of young and creative artists in the field of (photography , painting - digital painting and art creations) , through the virtual art exhibition.

• Creating partnership , intellectual and visual diversity by sharing of artistic works at the Gulf level.

• Gaining benefit from the experience of young people who have won international awards.

• Shedding light on the most prominent figures in the Gulf in the field of photography and arts.

• Organizing workshops on Zoom platform and meetings with coaches and inspiring personalities in the fields of photography and arts from the Sultanate and the Arab Gulf countries.



جامعة الشرقية
A' SHARQIYAH UNIVERSITY

20
21

الإنسان
مابعد
كوفيد-19

معرض
فوتوفون
الفتني
15-16
ديسمبر
2020



Photophon_forum



جامعة الشرقية
A' SHARQIYAH UNIVERSITY

الإنسان و المجتمع

The Human & Society

يركز هذا المجال على الفرد و واجباته ومسؤولياته تجاه المجتمع والروابط بين الأفراد. حيث يؤثر سلوك الفرد على المجتمع بغض النظر عن طبيعة السلوك سواء كان مقبول أم لا ضمن كوفيد-19. كما أنه يركز على المجتمع ، وواجب المجتمع تجاه الأفراد خلال التحديات التي تم مواجهتها خلال كوفيد-19.

This area focuses on the individual, his duties, and responsibilities towards the society and the bonds between individuals. Where the individual's behaviour effects the society, regardless of the nature of the behaviour, whether it is accepted or not within COVID -19. It also focuses on the society, and the society's duty towards individuals throughout the challenges faced during COVID-19.





الإنسان و البيئة

The Human & Environment

يركز هذا المجال على الجوانب الإيجابية والسلبية لتأثير كوفيد ١٩ على البيئة. من حيث التباعد المجتمعي و أثره على زيادة المواد المستعملة الغير قابلة لإعادة التدوير (أقنعة ، قفازات) وانخفاض تلوث الهواء بسبب تقييد التنقل وحظر التجول في مختلف المدن. زيادة استخدام الطاقة والمياه .

This field focuses on the positive and negative aspects of the impact of Covid 19 on the environment. In terms of societal distancing and its impact on the increase in non-recyclable used materials (masks, gloves) and the reduction in air pollution due to movement restrictions and curfews in various cities. Increase energy and water use.





الإنسان و العالم الافتراضي

The Human & Virtual Reality

يركز على جوانب مختلفة من الهوية الشخصية عبر منصات الواقع الافتراضي: الأفراد وكيف تختلف هوياتهم في الواقع و في منصات التواصل الاجتماعي ، وتحويل الأنشطة من العالم الحقيقي إلى الواقع الافتراضي والبقاء على اتصال بالعالم و أحداثه. كما يسلط الضوء على مواضيع مهمة ، مثل الخصوصية في منصات التواصل الاجتماعي ، والأمن السيبراني وظواهر مختلفة مثل التنمر الإلكتروني والابتزاز والقرصنة والاحتيال عبر منصات التواصل الاجتماعي وكيف يمكننا حماية هويتنا في منصات الواقع الافتراضي وما نوع المزايا و العيوب التي قدمها عدم الكشف عن الهوية الشخصية

Focuses on different aspects of identity throughout virtual reality platforms: individuals and how their identities differ from reality to SM platforms, shifting activities from the real world to the virtual reality and staying connected to the world and its events. It also sheds a light on important topics, such as privacy in social media platforms, cybersecurity and different phenomena's such as cyberbullying, blackmailing, hacking and fraud via social media platforms and how we can protect our identity in virtual reality platforms and what type of advantages and disadvantages presented by anonymity.





مسابقة ملتي فوتوفون

Photophone Forum Competition

الشروط العامة للمسابقة :

- عنوان المسابقة : 2021 مابعد كوفيد 19 , كيف نصبح أفضل ؟
- الفئة العمرية من 19-30 سنة .
- المسابقة تقتصر فقط على المشاركين من سلطنة عمان.
- ضرورة الإطلاع على شروط المسابقة لكل مجال .
- توجد جائزة مالية لكل فائز في كل مجال مطروح في المسابقة.
- آخر موعد لتسليم الأعمال المشاركة : 8 ديسمبر 2020 عبر الرابط الخاص بالمسابقة.



General conditions for the competition:

- Competition title: 2021 After Covid 19, How can we become better?
- Age group from 19-30 years.
- The competition is only limited to participants from the Sultanate of Oman.
- The necessity to review the terms of the competition for each field.
- There is a prize for the winner in each field presented in the competition.
- Deadline for submitting entries: December 8th, 2020 via the link of the competition.



أفضل صورة ملتقطة بالكاميرا

Best photo taken with a camera

الأحكام و الشروط :

- تعبئة الاستمارة الخاصة بالمسابقة بكافة التفاصيل المطلوبة .
- اختيار إحدى المجالات المذكورة في رسالة المسابقة.
- أن تكون الصورة المشار بها ملتقطة حديثاً.
- أن تكون الصورة من تصوير المشارك نفسه و يستبعد كل من يشارك بعمل شخص آخر.
- إرفاق الصورة بدقة عالية 1000 فما فوق ، 300 dpi.
- أن يتم تسمية الصورة باللغتين العربية و الإنجليزية . مثال : (نظرة : look) .
- أن تكون الصورة معالجة رقمياً بصيغة JPEG .

Terms and conditions :

- Fill out the competition form with all the required details.
- Choose one of the fields mentioned in the competition message
- The participant's photo must be recently taken.
- That the picture is taken by the participant himself and excludes everyone who participates in the work of another person.
- Attach the photo in high resolution 1000 pixels and above, 300 dpi.
- The photo should be named in both Arabic and English.
- The image must be digitally processed in JPEG format.





أفضل صورة ملتقطة بالهاتف

Best photo taken by phone

الأحكام و الشروط :

- تعبئة الاستمارة الخاصة بالمسابقة بكافة التفاصيل المطلوبة .
- اختيار إحدى المجالات المذكورة في رسالة المسابقة
- أن تكون الصورة المشارك بها ملتقطة حديثاً.
- أن تكون الصورة من تصوير المشارك نفسه و يستبعد كل من يشارك بعمل شخص آخر.
- إرفاق الصورة بدقة عالية 1000 فما فوق ، 300 dpi.
- أن يتم تسمية الصورة باللغتين العربية و الإنجليزية . مثال :
(نظرة : look) .
- أن تكون الصورة معالجة رقمياً بصيغة JPEG .

Terms and conditions :

- Fill out the competition form with all the required details.
- Choose one of the fields mentioned in the competition message
- The participant's photo must be recently taken.
- That the picture is taken by the participant himself and excludes everyone who participates in the work of another person.
- Attach the photo in high resolution 1000 pixels and above, 300 dpi.
- The photo should be named in both Arabic and English.
- The image must be digitally processed in JPEG format.





أفضل عمل فني : الرسم

Best work of art : painting

الأحكام و الشروط :

- تعبئة الاستمارة الخاصة بالمسابقة بكافة التفاصيل المطلوبة .
- اختيار إحدى المجالات المذكورة في رسالة المسابقة
- أن يكون العمل الفني حديثاً و لم يسبق المشاركة به .
- أن يكون العمل الفني من إنتاج المتسابق نفسه و يستبعد كل من يشارك بعمل شخص آخر.
- إرفاق صورة بدقة عالية 1000 بكسل فما فوق للعمل الفني ، 300 dpi.
- أن يتم تسمية العمل الفني باللغتين العربية و الإنجليزية . مثال : (نظرة : look) .
- أن تكون الصورة الخاصة بالعمل الفني بصيغة JPEG .

Terms and conditions :

- Fill out the competition form with all the required details. Choose one of the fields mentioned in the competition message.
- That the artwork is recent and has not been previously shared.
- That the artwork is produced by the contestant himself and everyone who participates in another person's work is disqualified.
- Attach an image with a high resolution of 1000 pixels and above for the artwork, 300 dpi.
- That the artwork be named in both Arabic and English. Ex: (look: look).
- The image of the artwork must be in JPEG format.



أفضل عمل فني رقمي

Best digital art-work

الأحكام و الشروط :

- تعبئة الاستمارة الخاصة بالمسابقة بكافة التفاصيل المطلوبة .
- اختيار إحدى المجالات المذكورة في رسالة المسابقة
- أن يكون العمل الفني حديثاً و لم يسبق المشاركة به .
- أن يكون العمل الفني من إنتاج المتسابق نفسه و يستبعد كل من يشارك بعمل شخص آخر.
- إرفاق صورة بدقة عالية 1000 بكسل فما فوق للعمل الفني ، 300 dpi.
- أن يتم تسمية العمل الفني باللغتين العربية و الإنجليزية .
مثال : (نظرة : look) .
- أن تكون الصورة الخاصة بالعمل الفني بصيغة JPEG .

Terms and conditions :

- Fill out the competition form with all the required details.
- Choose one of the fields mentioned in the competition message
- That the artwork is recent and has not been previously shared.
- That the artwork is produced by the contestant himself and everyone who participates in another person's work is excluded.
- Attach an image with a high resolution of 1000 pixels and above for the artwork, 300 dpi.
- That the artwork be named in both Arabic and English.
Example: (look: look).
- The image of the artwork must be in JPEG format.





PHOTOPHONE